
                  

 
 
 
 
 
Artikel 45 vragen over de aanpak van en voorlichting over de eikenprocessierups 
 
Zwolle, 26 juni 2019 
 
Geacht College, 
 
Op dit moment veroorzaakt de eikenprocessierups in Zwolle behoorlijk veel overlast. Deze overlast 
ontstaat wanneer de eikenprocessierups brandharen krijgt. Het hoogtepunt daarvan is in de maanden 
mei, juni en juli. De brandharen veroorzaken huidirritaties, die na verloop van tijd verdwijnen. 
 
Ten opzichte van voorgaande jaren lijkt er sprake te zijn van een forse toename van deze rups in 
Zwolle en daardoor ook van de ervaren overlast. Wanneer de rups vlinder is geworden blijven de oude 
nesten overlast geven. De brandharen, aanwezig in die verlaten nesten, kunnen nog gedurende 7 jaar 
huidirritaties veroorzaken. Er is daardoor dus het hele jaar kans op blootstelling aan deze brandharen. 
 
ChristenUnie Zwolle heeft in korte tijd veel bezorgde reacties over de eikenprocessierups ontvangen. 
Ook horen we dat na een melding van nesten, die overlast geven, het lang - weken - duurt voordat er 
actie door of namens de gemeente ondernomen wordt. En dat er geen communicatie met de melder is 
over wanneer actie ondernomen wordt. 
 
De geschetste situatie brengt de ChristenUnie tot de volgende vragen: 
 

1. Klopt het beeld dat in Zwolle de eikenprocessierups verder oprukt? 
Zo ja, is het huidige beleid van de aanpak van overlast door de eikenprocessierups vol-
doende om de toenemende overlast te beheersen? 
 

2. De eikenprocessierups kent geen gemeentegrenzen. Hoe wordt er samengewerkt met de an-
dere gemeenten en bijvoorbeeld Rijkswaterstaat? Is er sprake van een gezamenlijke en afge-
stemde aanpak? 
 

3. Is er een lange termijn verwachting en/of strategie hoe de overlast beheersbaar gehouden 
kan worden in de gemeente Zwolle? En zo ja, welke is dat? 
 

4. Zijn er voldoende middelen ingekocht om goed om te gaan met de overlast die de eikenpro-
cessierups veroorzaakt? 
 

5. Hoe lang duurt het (gemiddeld/spreiding) voordat nesten die overlast geven verwijderd wor-
den? Wat vindt u acceptabel qua snelheid van handelen? Op welke wijze wordt gecommuni-
ceerd met de melders? Welke verbeteringen zijn hier mogelijk? (Er zijn gemeenten die de op-
drachtnemers laten communiceren via social media over de aanpak.) 
 

6. Zou de gemeente, gezien de vele vragen en ongerustheid van burgers, meer en betere voor-
lichting kunnen geven over onder andere: 

- waar bevinden zich nesten van de eikenprocessierups in Zwolle? Bijvoorbeeld door 
de besmette bomen aan te duiden op een kaart van Zwolle.  
- waar en hoe kunnen burgers melding doen van overlast gevende nesten? 
- wat te doen wanneer je besmet bent met de brandharen van deze rups? 
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